
Verslag bestuursvergadering Stichting Eén en Ander, 13 mei 2009 
Aanwezig: Gert Jan Verhoog (voorzitter), Leendert de Lange (vice-voorzitter), Lars Kuipers (secretaris), 
Gerhard van Roon (penningmeester), Juriaan Simonis (lid) 
Afwezig (m.k.): Gilles Boeuf (lid 2) 
 
Opening 
De voorzitter memoreert de bescheiden bloemenhulde die het bijna voltallige bestuur 
even eerder heeft gebracht door wederrechtelijke betreding van het heesterperk rond 
de sokkel van het beeld van Oldenbarnevelt aan de Lange Vijverberg, alwaar een 
bloemstuk is gelegd bestaande uit 24 witte en 1 rode roos ter gelegenheid van de 390ste 
sterfdag van deze uitnemende staatsman en vormer van de huidige Nederlanden. Welck 
stemmig vers zou deze bestuursvergadering ter opening fraaier sieren dan Vondels 
‘Stockske van Oldenbarnevelt’? 
 
Myn wensch behoede u onverrot, 
O stock en stut, die, geen' verrader, 
Maer 's vrydoms stut en Hollants Vader 
Gestut hebt op dat wreet schavot; 
Toen hy voor't bloedigh zwaert most knielen, 
Veroordeelt, als een Seneka, 
Door Neroos haet en ongena, 
Tot droefenis der braefste zielen. 
Ghy zult noch, jaeren achter een, 
Den uitgangk van dien Helt getuigen, 
En hoe Gewelt het Recht dorf buigen, 
Tot smaet der onderdruckte steên. 
Hoe dickwyl streckt ghy onder 't stappen 
Naer 't hof der Staeten stadigh aen 
Hem voor een derden voet in 't gaen 
En klimmen, op de hooge trappen: 
Als hy, belast van ouderdom 
Papier en schriften, overleende, 
En onder 't lastigh lantspack steende! 
Wie ging, zoo krom gebuckt, noit krom! 
Ghy ruste van uw trouwe plichten, 
Na 'et rusten van dien ouden stock, 
Geknot door 's bloetraets bittren wrock: 
Nu stut en styft ghy noch myn dichten. 
 
Mededelingen 
Er zijn geen mededelingen. 
 
Verslag 26-2 
De voorzitter informeert of de fysieke toestand van de secretaris het hem toelaat weer 
een als vanouds bloemrijk verslag te componeren. Hij memoreert dat de verslagen van 
de stichting, zoals deze in de virtuele ruimte worden geubliceerd, een zeer kleine maar 
vasthoudende kern van trouwe fans hebben. 
De secretaris stelt de voorzitter op dit punt gerust. 
De secretaris vraagt met enigszins vermoeide intonatie en daarbij passende 
gelaatsuitdrukking naar de toegezegde tekstuele bijdragen voor website (cv’s), zich 
daarbij de retorische vraag stellende of het voortgaande uitblijven dezer teksten door 
betrokkenen wordt geplaatst in een stichtingstraditie om slechts een deel harer 
voornemens tot uitvoering te brengen. De voorzitter zegt selectieve druk te willen 



uitoefenen op de betrokken bestuursleden voor wat betreft het aanleveren hunner 
levensbeschrijvingen. Ook het afwezige lid 2 zal in deze aandacht worden betrokken. 
De voorzitter deelt mede dat zijn echtgenote de gelederen van donateurs der stichting 
zal versterken, daartoe in de gelegenheid gesteld door de bescheiden toelage die haar uit 
een deeltijdbetrekking ter beschikking staat. 
De secretaris, voor de gelegenheid toegevoegd aan de jury voor de Poëzieprijs, licht 
desgevraagd de stand van zaken toe. Het aantal inzendingen gaf ten opzichte van vorig 
jaar een verheugende stijging van 400 procent te zien; zelfs nog iets meer, nu de 
stichting na verstrijken van de sluitingsdatum nog enige bijdragen uit Zuid-Afrika 
ontvangen mocht. De jury heeft besloten deze, bij het ontbreken van een duidelijk 
reglement, nog tot de competitie toe te laten. De voorzitter omschrijft de aard van 
deze inzendingen raak als ‘in de bodem geworteld’ en ‘niet los van erotische lading’, 
wat door het lid in het directe vervolg der vergadering auditief wordt onderschreven 
door een gedurig onderdrukt geproest tijdens het lezen der inzendingen. 
De uitreiking zal geschieden op de Amsterdamse beursvloer, een decor passend bij het 
thema van dit jaar, ‘vertrouwen’. De voorzitter nodigt het bestuur uit om namen van 
passende sprekers toe te mailen aan de voorzitter van het comité van uitvoering, lid 2. 
De penningmeester brengt onder de aandacht dat, mocht de winnaar van de prijs van 
het Afrikaanse continent afkomstig zijn, dit de stichting voor praktische en financiële 
problemen stelt bij de prijsuitreiking. Het lid plaatst hier tegenover dat tegenwoordig 
ook met Skype veel te bereiken valt. 
De voorzitter vraagt, indachtig het verslag van 26 februari, het lid om een bijna 
uitgestorven taal te selecteren in dewelke het winnend gedicht kan worden vertaald. 
 
Nieuw bestuurslid 
Het bestuurslid herneemt de beraadslagingen over het nieuw aan te werven bestuurslid, 
onder vaststelling dat dit uiteraard een man moet zijn. Voorzitter en vice-voorzitter 
blijken zich beide te herkennen in een hier niet nader te noemen kandidaat, welke 
onder meer wordt omschreven met kwalificaties als enthousiast en prettig gestoord. De 
vice-voorzitter zal enige naspeuringen doen naar gegevens omtrent de levenswandel van 
de onwetende beoogde, en deze aan de rest van het bestuur ter kennisname mailen. 
 
Credo 
De vergadering besluit het gesprek over een credo voor de stichting door te schuiven 
naar de komende algemene beschouwingen, die daarvoor naar de aard der zaak een 
geschikt platform bieden.  
De penningmeester stelt voor om na te denken over een methodiek voor de te volgen 
gesprekslijn. ‘Om te voorkomen dat we op zoek zijn naar het schaap met de vijf poten, 
moeten we de koe bij de horens vatten.’ De vice-voorzitter valt hem bij, de stichting 
verdient immers een credo waarbij ze zich als een vis in het water voelt. 
De voorzitter vraagt de penningmeester en het lid om de discussie over het credo voor 
te bereiden. 
 
Datum en plaats algemene beschouwingen 
De voorzitter doet het bestuur kond van een recent nachtelijk diner in het biefstukhuis 
‘In de Vette Os’ te Veurne, West-Vlaanderen, waar hijzelve, secretaris, 
penningmeester en een donateur recentelijk een lekker stuk vlees mochten genieten, 
hetwelk hem werd geserveerd met een bearnaisesaus waarvan “hij wel een emmer op had 
gekund”. Ach, hoe gaarne, mijmert de voorzitter hardop, zoude hij hier nog eens met 
het gehele bestuur en aanhang vertoeven. 
De secretaris wil naar Duitsland. 
De vice-voorzitter hecht aan een logeeropstelling in onderscheiden huisjes, zoals die 
vorig jaar op Texel is gekozen. 



Met inachtneming der verschillende opinies besluit de vergadering de algemene 
beschouwingen te doen plaatsvinden in het weekeinde van 12 en 13 september in de 
omgeving van Aken - de Oosterburen doen ook mooie dingen met vleesch – zulks onder 
voorbehoud dat lid 2 ook op dat weekeinde in de gelegenheid is. 
De secretaris zal omzien naar een geschikte locatie. 
 
Stand van zaken projecten 
Met de activiteitenmatrix in handen loopt het bestuur de verschillende projecten langs. 
Wat de Gonsalvesprijs betreft, valt te melden dat deze zal worden uitgereikt op 2 
november; met een uitgever wordt op dit moment gesproken over de beschikbaarheid 
van een in het oog springende spreker. 
De secretaris en de penningmeester melden dat zij deze maand met Carsten Thomsen 
de vormgeving van Op het Zand hopen af te ronden; daarna kunen afspraken worden 
gemaakt over druk en presentatie. De maand oktober lijkt een voor de hand liggend 
moment voor de presentatie, in de aanloop naar de cadeautjesmaand. 
De voorzitter meent namens het lid te spreken als hij zegt dat het nodig lijkt om na de 
zomer schot in het project ‘plaquette Lodewijk Napoleon’ te brengen. 
De vice-voorzitter zegt toe tijdens de algemene beschouwingen te zullen komen met een 
voorstel betreffende het uiterlijk onderscheidingsteken. 
Op de groslijst van geopperde ideeën prijkt nog immer de schenking van een stuks 
kleinvee aan een kinderboerderij. De penningmeester verkeert hierover in staat van 
twijfel, nu hij een artikel in het dagblad Trouw las over een overschot aan vee bij 
kinderboerderijen. Lammetjes, welke in het voorjaar veel belangstelling van de jeugd 
trekken, worden in de nazomer massaal afgevoerd naar halalslagerijen. Het brengt de 
vice-voorzitter tot de opmerking dat de stichting wellicht maatschappelijk nuttiger 
doende is door zich bezig te houden met de afvoer van kleinvee dan met de schenking 
ervan. Het lid oppert de mogelijkheid van een als onderdeel van de kinderboerderij 
vorm te geven kinderabattoir, waar de blommen der Nederlandse samenleving kennis 
kunnen maken met de waarden van de vleesverwerkende industrie. 
De penningmeester zal zich buigen over de vraag hoe dit reeds lang geopperde idee het 
best in concrete vorm kan worden gegoten. 
Nu het gesprek toch eenmaal op vlees is gekomen: secretaris en lid bezien of het idee 
voor een alternatieve reisgids voor Nederland ook plek kan bieden aan de gehaktstaaf. 
 
EEA-kalender 
De voorzitter heeft voor zichzelf een soortement canon van de Nederlandse 
geschiedenis opgesteld en vraagt zich af of deze de stichting tot inspiratie kan dienen bij 
het het aanvatten van en richting geven aan nieuwe activiteiten. 
Los daarvan heeft hij een concrete suggestie waarover hij de mening van het bestuur wil 
peilen: op 10 juli van dit jaar is het 425 jaar terug dat Willem van Oranje om het leven 
werd gebracht. Onder het motto ‘de kogel kwam van Rome’ verwijst de voorzitter naar 
de banvloek die de Paus uitsprak en die Balthasar Gerards tot aanmoediging strekt bij 
volvoering van zijn snode plannen. De Heilige Stoel is nooit op deze banvloek 
teruggekomen, laat staan dat er sprake is geweest van enige vorm van excuus. De 
voorzitter stelt voor op 10 juli namens de stichting een open brief aan te bieden aan de 
pauselijke nuntius hier te Den Haag met het welwillende verzoek hierop terug te willen 
komen. 
De secretaris heeft zijn twijfels bij een canon voor de stichting. Het gebruik van het 
woord canon alleen al drukt naar zijn gevoel een te zware lading op de lijst; tegen het 
gebruik van een lijst als inspiratie op zich heeft hij geen bezwaar. De stichting hanteert 
wel meer van die lijsten. 
Het lid zegt dat de canon van de voorzitter tegelijk heel beperkt en heel ruim is; een 
canon als deze zou wel 500 gebeurtenissen kunnen bevatten, neem de opening van de 
eerste automatiek in de Ferdinand Bolstraat, en is het dan nog wel een canon? Ook 



denkt hij dat de keuze van de gebeurtenissen binnen een canon snel leiden in de 
richting van een bepaalde politiek-bestuurlijke optiek. Heeft de stichting eigenlijk wel 
een canon nodig? 
De penningmeester begrijp de behoefte van de voorzitter om het geheel van activiteiten 
van de stichting middels een canon grijpbaarder te maken, maar zegt dat de charme van 
de stichting nu juist zit in de ongrijpbaarheid. Het agenderen van zekere 
gebeurtenissen lijkt hem nuttig, maar het woord canon vindt hij te zwaar beladen. 
De vice voorzitter onderschrijft de woorden van het lid: een optelsom van een aantal 
gebeurtenissen, geformuleerd als canon, kan snel een politieke lading krijgen. Een lijst 
ter inspiratie vindt hij echter een mooi idee. 
De voorzitter, gehoord de reacties van zijn collega-bestuurders, concludeert dat het 
woord canon te zwaar beladen is. Hij zal zijn stuk aanpassen en ziet het graag opnieuw 
geagendeerd; dan ook hoort hij graag de mening van het bestuur over de genoemde 
gebeurtenissen op de lijst. 
De secretaris kan zich vinden in het idee van een brief aan de pauselijke nuntius. 
Warme bijval komt er ook van de penningmeester. 
Het lid meent dat het idee van een open brief aan de nuntius wel heel erg opzichtig 
gericht is op het behalen van een zeker media-effect; een effectbejag dat bij hem geen 
positieve gevoelens oproept. Hij zou het sturen van een brief toejuichen als dit geen 
open, maar een ‘gesloten’ brief ware. 
De vice-voorzitter slaat hierop aan. Een gesloten brief, zonder al teveel misbaar, zou 
ook een minder krampachtige reactie van de Heilige Stoel oproepen. De voorzitter 
mompelt dat het ‘inderdaad wel chique is’. 
De vergadering besluit onder voorbehoud akkoord te gaan met aanbieding van een in 
wellevende bewoordingen gestelde brief, waaraan overigens geen ruchtbaarheid zal 
worden gegeven, ‘althans niet op dit moment’, zoals een der bestuursleden zich in de 
ure der besluitvorming nog haast te roepen. 
 
Rondvraag 
Het lid overhandigt de andere bestuursleden een afdruk van een door hem gemaakte 
‘wiki’ betreffende het King Burger-model. Deze wiki kan aan de website worden 
toegevoegd, waarmee hij in principe open staat voor aanvulling met andere verlichtende 
gedachten dienaangaande. 
Naar aanleiding van een opmerking van de vice-voorzitter besluit de vergadering dat er 
tussen heden en de algemene beschouwingen geen reguliere vergadering meer behoeft 
bijeen te worden geroepen. De eerstvolgende reguliere vergadering zal in Noordwijk 
plaatshebben. Het voorgenomen bezoek aan de nuntius op 10 juli kan intussen gewoon 
doorgaan. 
 
Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering. Het stemmige vers aan het begin was zo mooi dat er 
aan het eind geen vers meer hoeft. 
 
 
 


